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HØRINGSUTTALELSE VEDRØRENDE ENDRING AV BARNEHAGELOVEN 

Det er med stor forundring og uro man i 2008 leser dette er et endringsnotat. 
Samfunnet er i utvikling, og både mor og far er i jobb og ønsker å være det. 
Norsk næringsliv og offentlig sektor er avhengig av denne arbeidskraft og 
kompetanse. Foreldre ønsker en trygg og sikker hverdag for sine barn. 
Barnehager er underlagt barnehageloven og rammeplanen og dens innhold og 
oppgaver. Det er nok til at foreldre velger barnehage som alternativ for sine 
barn. Flere barnehager bygges for nettopp å imøtekomme etterspørselen etter 
barnehageplasser.  

Forutsigbare økonomiske rammer er helt avgjørende for at vi skal skulle drive 
etter intensjonene som lov og rammeplan tilsier. Statstilskudd og 
foreldrebetaling er våre sikre inntekter. Vi kan forutsi med ganske stor 
nøyaktighet hva vår inntekt blir, og således planlegge driften ut fra dette. I 
tillegg mottar vi kommunalt tilskudd sikret gjennom §14 i barnehageloven. Det 
hersker usikkerhet omkring denne inntekt fra år til år, så det er vanskelig å 
budsjettere med den. Det på grunn av at kommunens administrasjon er usikker i 
tolkning og utregning av økonomisk likebehandling. Men, vi er avhengig av denne 
inntekt i tillegg til statlig øremerket tilskudd, blant annet på grunn av innføring 
av makspris. 

Så skjer det fra 2009 at staten gir fra seg dette ansvaret til kommunene som 
frie inntekter. Det er opp til den enkelte kommune hvordan de prioriterer å 
bruke disse midlene. Vår spådom er at barnehagene blir taperne i kampen om å 
få fra kommunenes pengepung. Ved at ta bort øremerkede statlig tilskudd 



raseres sektoren, barn får et dårligere tilbud, og mange må legge ned driften 
fordi det ikke er økonomisk ansvarlig å drive lenger blant annet fordi vi ikke 
klarer å fylle opp loven og dens intensjoner. 

Regjering og politikere har i flere år profilert barnehager og betydningen av 
dem. Så skjer det i 2009 at staten kaster dette viktige arbeidet over på 
kommunene. Barnehagesektoren ble underlagt Kunnskapsdepartementet for å 
legge til rette for en helhetlig oppvekst  fra ”vugge til grav” som tidligere 
kunnskapsminister Øystein Djupedal sa.  

I går kveld talte statsminister Jens Stoltenberg til det norske folk og i sin tale 
var har klar på at regjeringen har ”oppfattet beskjeden ” om ståa i norske skoler 
sett fra et internasjonalt ståsted. Norske barnehager er nevnt i OECD 
rapporter nettopp for det gode innhold som særpreger norske barnehager. Det 
kan kanskje bli slik om noen år, hvis statlig øremerkede tilskudd til barnehager 
forsvinner, at den sittende regjering må innrømme at de har oppfattet 
beskjeden om ståa i norske barnehager og gjøre noe med den….. 

Vi ber om at regjering, stasråder (les: Bård Vegar Solhjell) og 
stortingspolitikere skjønner hva de gjør, og hva det fatale utfallet kan bli  
med låste barnehagedører i nye og gamle barnehager, arbeidsledighet blant 
barnehagepersonale og svarte dagmammaer som skor seg på en lite 
gjennomtenkt endring fra Kunnskapsdepartementet.  

Vi sier et klart nei til at det øremerkede statlige tilskuddet fjernes, at vi 
skal få alle inntekter fra kommunene og at § 14 om økonomisk likebehandling 
fjernes! 

 

 

 

 

 

 


